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LETNÍ KINO
Z a s t u p i t e l s t v o  M Č  K o m á r o v  

V á s  s r d e č n ě  z v e  n a

K  s e z e n í  b u d o u  k  d i s p o z i c i  l a v i č k y .  P o k u d  c h c e t e ,

m ů ž e t e  s i  v z í t  v l a s t n í  d e k u  n e b o  ž i d l i č k u .

A r e á l  b u d e  o t e v ř e n  o d  2 0 : 0 0  h o d .

V S T U P  Z D A R M A  |  O B Č E R S T V E N Í  Z A J I Š T Ě N O

ZA ORLOVNOU
 o d  2 1 : 0 0  h o d .
28. 6. 2024

Z m ě n a  p r o g r a m u  v y h r a z e n a .

Pozvánka
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Vážení spoluobčané, 
dostává se Vám do  ru-
kou další číslo našeho 
informačního zpravo-
daje Komárek, vůbec 
poprvé v celobarevném 
provedení. Věříme, že 
tuto změnu uvítáte.
Od  začátku roku se 
toho v Komárově hod-
ně událo. Do  provozu 
byla uvedena nově 
vybudovaná splašková 

kanalizace, na  kterou se během necelých čtyř měsíců 
připojila více než stovka domů. Jsou rozběhlé nebo 
připravujeme investiční akce, jako je oprava chodníků 
na  Podvihovské ulici nebo rozšíření parkovacích míst 
na ulici Na Spojce. Nemile nás překvapila zpráva o zru-
šení místní pobočky České pošty, která k 30.6. ukončí své 
dlouholeté působení v Komárově.
Proběhlo několik kulturních akcí – Maškarní ples pro 
děti, divadelní představení nebo tradiční Čarodějnic-
ká akademie. Hasiči oslavili výročí 130 let založení 
sboru. Mnoho zajímavého zažily také děti v komárov-
ské škole a  školce a  ani komárovští sportovci neza-
hálejí. O  tom všem se můžete dočíst v  tomto čísle 
zpravodaje Komárek. 
Přeji Vám příjemné čtení a slunečné letní dny! 

Lumír Měch, starosta
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Vážení spoluobčané, 
dostává se Vám do  ru-
kou další číslo infor-
mačního zpravodaje 
Komárek. 
Během uplynulého 
půlroku se toho hodně 
událo. Aktivní senioři, 
spousta akcí ve  škole 
a školce, velké sportov-
ní úspěchy, vůbec první 
boxerská soutěž v  Ko-
márově, karneval, diva-

dlo, slet čarodějnic, vzpomínka na „Pana učitele“, příprava 
a realizace oprav a investičních akcí v obci a mnoho dal-
šího. O tom hlavním se dočtete na následujících stranách 
našeho zpravodaje. 
Rád bych Vás také pozval na akce, které nás v nadcházejí-
cích týdnech čekají. V sobotu 22. 6. se v areálu sportovní-
ho klubu uskuteční sportovní část komárovského posví-
cení s tradičním programem i večerní zábavou. Nově jsme 
pro Vás připravili letní kino, to první proběhne v pátek 
28. 6., druhé pak 23. 8., obě v areálu za Orlovnou. Během 
prvního červencového víkendu se můžete těšit na posví-
censké kolotoče „u hasičárny“ s  tradičním občerstvením 
od  hasičů. Nezapomeňte přes léto odpočívat, ale také 
trénovat, abyste nabrali formu na zářijový běh o nejrych-
lejšího Komarovjaka. Těšíme se na Vás...
Přeji Vám příjemné čtení a krásné letní dny! 

Lumír Měch, starosta
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Informace pro občany
Oprava povrchu na ulici Dlouhé
V letošním roce proběhne oprava části asfal-
tového povrchu na ulici Dlouhé. Kompletní re-
konstrukce je vzhledem k finanční náročnosti 
rozdělena do  dvou etap. První etapa bude 
realizována v  r. 2024, druhá etapa v příštím 
roce. Dle níže přiloženého situačního plánku 
se letos opraví úseky A + B o výměře 2.482 m2. 
Předpokládaná cena je 2.011.450 Kč. Částku 
750.000 Kč poskytne statutární město Opa-
va v  rámci rozdělení závěrečného účtu hos-
podaření za  r. 2023. Zbývající část ve  výši 
1.261.450 Kč bude dofinancována z rozpočtu 
městské části Komárov. Rekonstrukce násle-

dujících úseků C  +  D + E o  celkové výměře 
2.687 m2 proběhne v r. 2025. 
U  obou etap se bude jednat o  celoplošnou 
výměnu asfaltového povrchu (frézování + po-
kládka nové vrstvy). 

INFORMAČNí SERVIS

výstavba parkoviště na spojce
Co se týče výstavby nového parkoviště v loka-
litě Na Spojce, stále nás brzdí skutečnost, že 
dosud nedošlo k likvidaci žumpy společností 
SmVaK. Dle jejich sdělení doposud nemají 
povolení Magistrátu města Opavy. Z naší stra-
ny je vše připraveno k vypsání výběrového ří-
zení na zhotovitele. Vypsat ho však můžeme 
až budeme znát termín odstranění žumpy 
ze strany SmVaK. Dle posledních informací 
z Magistrátu města Opavy by mělo být povo-
lení vydáno do 30. 6. 2024.
Po  realizaci parkoviště dojde následně rov-
něž k celoplošné opravě asfaltových komuni-
kací v celé lokalitě Na Spojce.

Kanalizace – podepisování dokumentů 
nutných pro uzavření smlouvy ze smvaK
V  současné době probíhá na  Úřadu měst-
ské části Komárov podepisování dokumentů 
nutných k  sepsání smlouvy se společností 
SmVaK pro odvádění splaškových vod. Od-
bor majetku Magistrátu města Opavy nám 
připravuje tyto materiály postupně a  tudíž 
je nemáme k dispozici pro všechny připoje-
né nemovitosti současně. Dostavte se proto 
na obecní úřad až Vás k tomu vyzveme. Při vy-
plnění a podpisu dokumentů Vám také budou 
sděleny informace o dalším postupu, včetně 
získání dotace 5.000 Kč.

Lumír Měch
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INFORMAČNí SERVIS

Lidem chybí především cyklostezky 
propojující Komárov s okolními obcemi
na přelomu loňského a letošního roku měli občané Komárova možnost vyjádřit své názory 
prostřednictvím dotazníku uveřejněném v minulém čísle zpravodaje Komárek a na webo-
vých stránkách naší městské části. Děkujeme všem, kteří věnovali svůj čas a energii vypl-
nění tohoto dotazníku. vaše názory jsou pro vedení obce cennou informací. v mnohém se 
potvrdily naše domněnky, ale obdrželi jsme i některé pro nás překvapivé názory. alespoň 
v krátkosti vám přinášíme závěry, které z dotazníku vyplynuly.

Lidem v Komárově ke spokojenosti nejvíce chy-
bí kvalitní cyklostezky, které by spojily Komá-
rov s okolními obcemi. Tento nedostatek uvedla 
více než pětina respondentů. Také je to oblast, 
na kterou by se dle odpovědí mělo vedení obce 
nejvíce zaměřit (24 % odpovědí). Dlouhodobě 
vnímáme, že dostat se bezpečně a relativně po-
hodlně (např. i s dětmi) na kole např. do Raduně 
nebo Opavy je velmi složitý úkol. Trochu zmírnit 
by to mohla realizace další etapy cyklostezky 
do Opavy, která je nyní v přípravném řízení. Ta 
bude navazovat na cyklostezku, která vede po-
dél ulice Ostravské směrem k Oáze a napojuje 
se na ulici Hlavní na konci Komárova, a podél 
silnice I/11 povede ke  kruhovému objezdu 
u firmy Model. Výstavba nových cyklostezek je 
problematická v  místech, kde nevede na  po-
zemcích Statutárního města Opavy, což je také 
většina možných tras v Komárově. Narážíme tak 
nejen na stránku finanční, ale také na souhla-
sy vlastníků pozemků a jejich případné výkupy, 
což realizaci dosti komplikuje.
Dalším nedostatkem a námětem na zlepšení je 
dle odpovědí z  dotazníku rozšíření/vylepšení 
veřejných prostranství a herních prvků pro děti 
(10,5 % odpovědí). Také v této oblasti víme, že 
můžeme jít dál a v Komárově vybudovat nebo 
modernizovat venkovní prostranství, která bu-
dou lidem přívětivější, hezčí a  budou nabízet 
více možností na trávení volného času, relaxaci 
nebo vyžití jak dětí, tak dospělých. Plánujeme 
doplnění herních prvků pro děti, stolů a laviček 
v parčíku za bývalou kotelnou Na Spojce. Tyto 
úpravy však chceme provést až po plánované 

likvidaci už nepotřebné žumpy, vybudování plá-
novaného nového parkoviště a opravě povrchu 
ulice Na Spojce. Věříme, že tyto akce proběhnou 
ještě letos. Velkým vylepšením, především pro 
vyžití dětí, je také vybudování „lanovky“ v blíz-
kosti pumptruckové dráhy. Ta by měla být ho-
tová v nejbližších dnech a věříme, že se na ní 
budete moct svézt již velmi brzy. Také bychom 
chtěli přispět k  realizaci projektu na zlepšení 
prostředí především pro žáky, který je v součas-
nosti připravován místní základní školou a má 
za cíl doplnit prostor kolem školy herními prvky 
a dalším vybavením (např. kolárnou), sloužícím 
především žákům během výuky, dětem ve škol-
ní družině, ale také veřejnosti. Vhodných pro-
stor pro trávení volného času v Komárově moc 
nemáme, ale těch pár stávajících se budeme 
snažit udržovat a vylepšovat. Máme vytipovaná 
i další místa, která bychom chtěli oživit, dovy-
bavit mobiliářem nebo zkrášlit tak, abychom 
měli ve volném čase alespoň kam zajít na pro-
cházku, setkat se s přáteli nebo si jen na chvíli 
sednout.
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Dotazník

Dotazník občanům Komárova
Vážení občané Komárova, dovolujeme si Vás oslovit s krátkým dotazníkem, který by měl 
zastupitelstvu obce přinést podněty pro další směřování a rozvoj naší městské části. Vaše 
názory jsou pro nás důležité, bohužel v poslední době jich od Vás máme čím dál méně. 
Věnujte nám proto prosím chvilku vašeho času a odpovězte na následujících několik otá-
zek. budeme Vám za to vděčni a moc nám to pomůže. Všichni přeci chceme, aby se nám 
v Komárově žilo dobře.

Dotazník je anonymní a je možné ho vyplnit také na webových stránkách www.komarov.cz.

1.  s čím jste v Komárově nespokojeni (co Vás tady trápí, co nefunguje nebo byste udělali jinak, 
co Vám chybí,  …)?

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

2. V čem naopak vidíte výhody, pozitiva nebo silné stránky naší městské části?

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

3. Máte nějaké nápady nebo návrhy na zlepšení života/prostředí v Komárově?

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .
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Podle respondentů by dalšími důležitými ob-
lastmi zájmu vedení obce měl být rozvoj kul-
turního a společenského života (11,4 % odpo-
vědí), omezení/usměrnění dopravy (10,2 %) 
a údržba/oprava chodníků (8 %). Vezmeme to 
od konce… 
Na chodníky samozřejmě myslíme. Víme o těch, 
které jsou ve  špatném stavu a  zaměříme se 
na  jejich opravu jakmile dokončíme opravu 
povrchu cest po realizaci nové splaškové kana-
lizace. Nové asfaltové povrchy cest v Komárově 
„vyčerpaly nebo vyčerpou“ z velké části loňský 
a  letošní rozpočet naší městské části a  ještě 
velkou měrou zasáhnou i  do  rozpočtu příští-
ho roku. Na další velké investiční akce, kterými 
jistě oprava chodníků je, tak v současné době 
nezbývají obci peníze. Opravy se letos dočkají 
pouze obruby u chodníč-
ku vedoucího kolem kos-
tela na ulici Dlouhé. Tato 
oprava bude předcházet 
výměně asfaltového 
povrchu ulice Dlouhé. 
Ze stejného důvodu se 
v  loňském roce dočkaly 
opravy také chodníky 
na Podvihovské ulici. 
Zatížení dopravou v Ko-
márově je, jak všichni 
víme, veliké. Bohužel 
jsme obcí velkou mě-
rou průmyslovou, navíc 
ležící přímo na  jedné 
z dopravních tepen Mo-
ravskoslezského kraje. 
Na  druhou stranu z  do-
tazníků také vyplynu-
lo, že jednou z  výhod 
Komárova je snadná 
a  rychlá dostupnost 
velkých měst (Opavy 
a Ostravy), za  což z vel-
ké míry „vděčíme“ právě 
silnici I/11. Vše má dvě 
strany. Částečnou úlevu 
od  nadměrného zatíže-

ní automobilovou dopravou přinese nejspíše 
až vybudování obchvatu Komárova. Tomu byla 
23.  dubna 2024 potvrzena Krajským úřadem 
právní moc územního rozhodnutí, které bylo 
v únoru letošního roku vydané tamním odbo-
rem stavebního úřadu. Vedení města Opavy 
bude na  další přípravě obchvatu Komárova 
i nadále intenzivně spolupracovat jak s Ředitel-
stvím silnic a dálnic, tak i se Sdružením pro vý-
stavbu komunikace I/11-I/57, a to nejen při pro-
jekčních pracích na dokumentaci pro stavební 
povolení, ale zejména při výkupech pozemků, 
které budou pro rychlost realizace stavby klí-
čové. Pokud vše půjde jak má, tak by výstavba 
šestikilometrového komárovského obchvatu 
mohla začít v roce 2027 a k jejímu zprovoznění 
by pak mohlo dojít v roce 2029. 

Tabulka: Oblasti, kterými by se podle respondentů 
mělo vedení obce nejvíce zabývat.

budování cyklostezek 23,9 %

rozšíření/zlepšení veřejných prostran-
ství a herních prvků pro děti 14,8 %

rozvoj kulturního a společenské-
ho života (akce pro veřejnost) 11,4 %

omezení/usměrnění dopravy 10,2 %

údržba/oprava chodníků 8,0 %

rozvoj sportovních a volnočasových aktivit 6,8 %

zvýšení dostupnosti služeb (obcho-
dy, pohostinství, kadeřnictví, apod.) 5,7 %

údržba obecního majetku (lavičky, hřiště, zábradlí, …) 4,5 %

zlepšení životního prostředí (např. kontrola lo-
kálních topenišť, nakládání s odpadem, apod.) 3,4 %

údržba/výsadba zeleně 2,3 %

oprava cest 2,3 %

zvýšení bezpečnosti 2,3 %

zvýšení dostupnosti zdravotnictví 2,3 %

podpora spolků 1,1 %

zapojení občanů do společenského dění 1,1 %
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rozvoj kulturního a společenského života. Téma, 
se kterým se setkáváme poměrně často. Dělat 
více akcí pro lidi? A je o ně v Komárově zájem? 
Během několika minulých let postupně ubylo 
plesů, protože se pořadatelé každoročně potý-
kali s nedostatečným zájmem lidí. Naše městská 
část má přes 1300 obyvatel, bohužel na pořá-
daných akcích to, až na výjimky, není vidět. Na-
víc stále ubývá lidí, kteří by nějakou akci chtěli 
pořádat. Krom několika jedinců z  řad hasičů, 
Komarovjaků, sportovců a zastupitelů nemáme 
nadšence, jiné spolky nebo mladé lidi, kteří by se 
do organizace nějaké akce pustili. Jako obec se 
snažíme každou pořádanou akci podpořit, ať už 
finančně, organizačně nebo poskytnutím zázemí 
či vybavení. Pořádáme nebo podporujeme např. 
divadelní představení, vánoční koncert s jarmar-
kem, každoroční slet čarodějnic, běh o nejrych-
lejšího Komarovjaka, pochod okolím Komárova, 
akci „S  lampióny za  strašidly“, sportovní posví-
cení se zábavou a atrakcemi pro děti, kolotoče 
na komárovské posvícení s již tradičním občer-
stvením od hasičů. Víme, že toho může být více, 
ale potřebujeme pomoc od Vás, občanů Komá-
rova. Zapojte se. Jste parta nadšenců? Uspořá-
dejte nějakou akci, určitě vás podpoříme! A tady 

se ukáže ten skutečný zájem… My pro vás letos 
nově připravujeme letní kino, které bude za ko-
márovskou Orlovnou na konci června a podruhé 
pak koncem srpna. Tak věřme, že vyjde počasí 
a užijeme si to.
V dotazníku jsme se vás také ptali, co je v Ko-
márově pozitivního, s čím jste spokojeni, co je 
tady výhodou. Nejvíce pozitivně respondenti 
hodnotili komárovskou školu a školku (23,9 % 
odpovědí), dostupnost MHD (17,4 %) a dobrou 
dostupnost Opavy a Ostravy (13 %).
Také jste nám prostřednictvím dotazníku na-
psali řadu konkrétních návrhů a doporučení, jak 
by se život a prostředí v Komárově dal zlepšit. 
Děkujeme za ně! Budeme se jimi zabývat, ale-
spoň tedy těmi, které jsou v  naší kompetenci 
a možnostech. Realizace některých je bohužel 
limitována např. vlastnictvím pozemků nebo 
výší nákladů přesahujících možnosti naší měst-
ské části. Nicméně velká část z nich stojí za zvá-
žení a realizaci, o což se budeme snažit.
V  případě jakýchkoliv dotazů a  připomínek 
k dotazníkům a jejich vyhodnocení nebo v pří-
padě dalších podnětů, nás kontaktujte na ko-
marov@opava-city.cz.

Michal Kubesa

blíží se zákaz používání starých kotlů
Není žádným tajemstvím, že od  1. 9. 2024 
bude zakázáno v objektech určených k byd-
lení provozovat kotle na pevná paliva, které 
nesplňují minimálně 3. třídu dle normy ČSN 
EN 303-5. V podnikatelských provozovnách 
a  u  právnických osob platí tento zákaz již 
od roku 2022. Rovněž upozorňujeme, že do-
tace na nové kotle mohou být poskytovány 
pouze do konce letošního srpna. Poté se již 
bude jednat o nezákonný stav, který lze již 
pouze sankcionovat, ale nelze nápravu řešit 
pomocí dotací.
Za provoz nevyhovujícího kotle hrozí pokuta 
až 50 tisíc korun, kterou lze ukládat opakova-
ně. Třídu kotle je možné zjistit ze štítku kotle 
nebo z návodu k použití, případně ji sdělí pra-

covník, který u vás provádí pravidelnou kon-
trolu technického stavu a provozu kotle (1x 
za 3 roky). Připomínáme ještě, že tyto kont-
roly jsou povinné i pro majitele nových kotlů.
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Obchvat Komárova má 
pravomocné územní rozhodnutí
Krajský úřad v  úterý 
23.  dubna 2024 potvrdil 
právní moc územního roz-
hodnutí jižního obchva-
tu Komárova, které bylo 
v  únoru letošního roku 
vydané tamním odborem 
stavebního úřadu.

Jde o  významný krok v  po-
kračování této dopravní tep-
ny nejen pro město Opavu, 
ale zejména pro západní 
část Moravskoslezského 
kraje. Jedná se o  poslední 
velkou silniční stavbu na jedenáctce ve smě-
ru na Ostravu, která zatím neměla k dispozici 
platné územní rozhodnutí. Opavská radnice 
usilovala o řešení dlouhodobě neúnosné do-
pravní situace v Komárově velice dlouho.
„Obchvaty Komárova a Nových Sedlic jsou pro 
napojení Opavy na Ostravu a na naši dálniční 
síť naprosto klíčové. Severní obchvat Nových 
Sedlic už má od  května loňského roku pra-
vomocné územní rozhodnutí a  intenzivně se 
pracuje na  dokumentaci pro stavební povole-
ní. Komárovský obchvat zatím na toto rozhod-
nutí čekal. Vím, že příprava této stavby nebyla 
jednoduchá, probíhala velká množství jednání 
a bylo dosaženo řady kompromisů. Jsem proto 
rád, že se nám po  letech podařilo tohoto cíle 
dosáhnout a děkuji všem, kteří na tomto výsled-
ku intenzivně podíleli,“ říká opavský primátor 
Tomáš Navrátil.
Vedení města Opavy bude na  další přípravě 
obchvatu Komárova i nadále intenzivně spo-
lupracovat jak s  Ředitelstvím silnic a  dálnic, 
tak i se Sdružením pro výstavbu komunikace 
I/11-I/57, a  to nejen při projekčních pracích 
na dokumentaci pro stavební povolení, ale ze-
jména při výkupech pozemků.

„Vypracování dokumentace pro stavební povole-
ní je technickou záležitostí. Klíčová budou také 
jednání s vlastníky pozemků o výkupech. Pevně 
věřím, že nám lidé pomohou. Jsme připraveni, 
v rámci možností, které máme, státu určitě pomo-
ci. Přípravu dopravních staveb si v našem regio-
nu nesmíme sami zdržovat. Je v našem bytostném 
zájmu, abychom kvalitní dopravní infrastrukturu 
v naší části kraje měli, je pro nás doslova životní 
nutností,“ doplňuje opavského primátora jeho 
radní pro dopravu a předseda Sdružení pro vý-
stavbu komunikace I/11-I/57 Petr Popadinec.
Obchvat Komárova se však nepřipravoval lehce.
„Hodně jsme se natrápili se stabilizací této stavby 
v územním plánu kraje i města. Proces posuzování 
vlivu na životní prostředí také nebyl, s  ohledem 
na střety v území, jednoduchý. V rámci územního 
řízení bylo dokonce podáno odvolání, které bylo 
nakonec odvolatelem staženo. Proto je pravomoc-
né územní rozhodnutí, po letech čekání, význam-
ným krokem vpřed. Pokud vše půjde jak má, tak 
by výstavba šestikilometrového komárovského 
obchvatu mohla začít v roce 2027 a k jejímu zpro-
voznění by pak mohlo dojít v roce 2029,“ dodává 
závěrem tajemník Sdružení Martin Dostál.

Roman Konečný, tiskové oddělení SMO

INFORMAČNí SERVIS
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výsadba okrasných dřevin pokračuje

Péče o životní prostředí je ne-
zbytná činnost každého člově-
ka, kterého zajímá především 
přítomnost a budoucnost pro-
středí, ve  kterém žije. Věřím, 
že převážná většina z nás má 
zodpovědný přístup k životní-
mu prostředí a krajině, ve kte-
ré žije a  která ho obklopuje, 
nejen každý na svém pozem-
ku, ale i částečně s péčí o veřejné prostranství. 
Obecní úřad má jednu ze svých priorit, a  to 
údržbu a obnovu zeleně, stromů, keřů a travna-
tých ploch v naší obci. Letos na jaře proběhla 
výsadba okrasných dřevin na  ulici Ostravská 
a také u školní tělocvičny. Velké díky si zaslouží 
zejména p. Josef Strnadel, který se velkou mě-
rou zasloužil o výsadbu v těchto lokalitách. My-
slím si, že to byla naprosto vhodná místa, která 
se výsadbou zkultivovala a bude to ku prospě-
chu všech občanů nejen z pohledu estetického, 
ale také i zdravotně prospěšného. S výsadbou 

budeme i  nadále pokračovat zejména v  mís-
tech, která jsou pro obnovu vhodná, případně 
náhradou dřevin, které se budou muset vzhle-
dem k  jejich stavu pokácet, ale také volbou 
druhu dřevin, které se budou na  dané místo 
hodit vzhledem k  jejich velikosti, barevnosti 
a také schopnosti růstu na daném místě. Věřím, 
že většina z nás přistupuje k této problematice 
zodpovědně, zejména, aby se nám dobře žilo 
a abychom nechali přírodu kolem nás v dobré 
kondici i budoucím generacím. 

Milan Trulej
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Malá pozvánka na zajímavou výstavu 
v období od 11. 4. 2024 do 30. 11. 2024 
probíhá v národním památníku II. světové 
války v  hrabyni výstava „Opava válečná. 
Opava a Opavsko za II. světové války“, která 
představuje dějiny Opavy a Opavska v tom-
to období. 

V  rámci přípravy této výstavy byla na  pod-
zim loňského roku vyhlášena výzva „Připravte 
s námi výstavu“, která směřovala k získání infor-
mací a předmětů z pozůstalosti méně známých 
či zcela neznámých osobností z Opavska.
Část výstavy je věnována mimo jiné i velmi 
zajímavým příběhům „obyčejných“ opavských 
rodáků a obyvatel opavského okresu, o kte-
rých se mluvilo pouze v rodinách příbuzných, 
známých a přátel nebo mezi sousedy. Široké 
veřejnosti jsou nyní výstavou přiblíženy tyto 
dosud neznámé příběhy, a to včetně příběhů 
několika občanů naší obce. Jedná se o oso-
by, které možná mnozí z nás ještě pamatují, 
osobně se s nimi znali či se s nimi setkávali….
Můžeme se tedy dozvědět něco bližšího 
o osudu paní Marie Knůrové nebo o panu Ru-
dolfu Sandovi, jejichž zajímavé příběhy byly 
mezi obyvateli Komárova doposud předává-
ny jen ústně, a které pro pořadatele výstavy 
převyprávěla a informace poskytla Ing. Milo-
slava Hloušková. 
Stejně tak jednou ze zajímavých osobností 
výstavy je komárovský rodák Leopold Hart-
mann. Ten byl před II. světovou válkou i po ní 
promítačem v komárovském kině, které provo-
zovala místní jednota Orla, také hrával v kině 
na  housle při promítání němých filmů, nebo 
při orelských tanečních zábavách. Po  okupa-
ci Československa se zapojil do  odbojové-
ho hnutí, konkrétně do  Obrany Slezska. Jako 
místní knihovník schovával před nacisty české 
knihy, které pak rozšiřoval mezi obyvatelstvo. 
Za  odbojovou činnost byl v  listopadu 1940 
zatčen gestapem, odsouzen ke  třem létům 
káznice a  ke  třem létům ztráty čestných ob-

čanských práv za  velezradu, byl vězněn po-
stupně ve věznicích v Opavě, na Mírově, v Li-
toměřicích a Griebo v Německu. Po propuštění 
byl odeslán na nucenou práci k německému 
velkostatkáři Franzi Prosskemu na  Vendelín 
u Vítkova, kde pracoval až do skončení války… 
Ucelené příběhy našich předků, kompletní 
informace a  ještě mnohem více se můžete 
dozvědět na výstavě, která byla připravována 
s pomocí dětí nebo (pra)vnoučat těchto „svě-
tu dosud utajených“ osobností a hrdinů doby 
minulé, či s pomocí lidí a pamětníků z jejich 
blízkého okolí. Kromě seznámení se s ostatní-
mi osudy našich komárovských spoluobčanů 
můžete v  rámci výstavy shlédnout i  dobové 
předměty, zajímavé dokumenty a  fotogra-
fie, vztahující se přímo k těmto osobnostem. 
Pojďte se tedy ponořit do historie a navštivte 
výstavu, která se až do konce listopadu 2024 
koná ve správní budově hrabyňského památ-
níku.

Zdroj: Doprovodná publikace k výstavě „Opava 
válečná. Opava a Opavsko za II. světové války“

Autorka a editorka publikace: Mgr. Kamila Poláková
Napsala: Zuzana Smolková
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náš Komárov v básnické tvorbě 
regionálního básníka

Osobnost z Branky u Opavy - pan David Bátor (nar. 1974) 
je regionální básník, prozaik, výtvarník-samouk, zaklada-
tel a organizátor dvou kulturních festivalů: „Branský lite-
rární festival“ a „Hudební festival BrankaFest“. Publikoval 
v  různých časopisech, vydal několik knih a  v  letošním 
roce měl v opavské knihovně u příležitosti svých kulatin 
výstavu s vernisáží, zároveň mu vyšla nová kniha básní – 
výbor z poezie „Bytí snu“ (Repronis, 2024).
Jak sám uvedl, při návštěvě Komárova ho „políbila múza“ 
a vznikly tři básně. Tyto nyní, s laskavým svolením autora, 
můžeme zde v „Komárku“ zveřejnit.
Pokud by Vás osobnost pana Bátora více zajímala, můžete 
si v Knihovně Petra Bezruče půjčit některou z jeho knih.

Zuzana Smolková 

OBECNÍ DŮM  
OPAVA-KOMÁROV
Prastaré dveře
tisknou mě k sobě.
Jako bych procházel
do jiného času. Teď.
Slyším tichý zpěv
za dveřmi knihovny.
Slyším dech knih
v bytí literatury.

OPAVA-KOMÁROV
Popraskaný asfalt.
Hospoda u hřiště.
Zavřeno. Snad příště.
Zastavím se rád.

Slunko objímá trávu.
A břízy zpívají blues.
V nebi visí šperk.
Malý střípek duhy.

NÁDRAŽÍ 
OPAVA-KOMÁROV
Nádraží bez dveří -
pouze rzi a světlu náleží
a také keřům a mechům.

Proti slunku visí kraj
jako dávné pobřeží
z dětských her a snů.

INFORMAČNí SERVIS

Obecní úřad Komárov
Úřední hodiny:
PO 8:00-10:00, ST 15:00-17:00
e-mail: komarov@opava-city.cz
www.komarov.cz

Ordinace praktického lékaře pro dospělé
MUDr. Jitka Hlavňovská
Tel: 553 794 110
Ordinační hodiny:
PO 7-14/15, ÚT 7-14/15, ST 12-18, ČT 7-14/15, PÁ 7-12

Knihovna Petra bezruče v Opavě, p.o.
Pobočka Komárov
Půjčovní doba: PO 16:00-18:00
www.kpbo.cz

česká pošta (TescO)
Těšínská 2914/44, Opava-Předměstí, 746 01
Tel.: 954 274 608
Provozní doba: PO-NE 9:00-20:00

UŽITečnÉ InFOrMace ObčanŮM
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Orel, součást naší obce
Orel je sportovní organizace na křesťanských 
základech, kterou za  více než sto let trvání 
v  naší obci prošlo mnoho a  mnoho občanů 
naší obce. Další nespočet občanů využil pro-
storů Orlovny ať už ke sportovní, společenské 
nebo kulturní akci. Snažíme se co nejlépe 
nakládat se svěřeným majetkem a  přede-
vším díky dotacím Úřadu městské části Opa-
va – Komárov prostory Orlovny a přilehlého 
areálu udržovat a modernizovat a zajišťovat 
vše potřebné a nezbytné, jako např. připojení 
na splaškovou kanalizaci apod.
Myslím si, že budova Orlovny a přilehlý are-
ál má stále co nabízet a  je schopna pokrýt 
požadavky současných i  budoucích nájemců, 
zejména z  řad občanů Komárova. Proto se 
snažíme místním občanům, kteří mají zájem 
o  pronájem Orlovny, maximálně vyhovět. 
Předpokládám, že většina místních občanů 
vnímá, že budova Orlovny a její areál neslouží 
jen členům Orla, ale především všem místním 
občanům, kdy se zde pořádají nejen společen-
ské a kulturní akce ve spolupráci s Obecním 
úřadem, ale i mnoho soukromých akcí. 
V  květnu letošního roku proběhla výroč-
ní členská schůze, kde kromě běžné schůze 
následoval velmi bohatý kulturní program, 
ve  kterém z  většiny účinkovali naši spoluo-
bčané. Proto mi dovolte, abych jim ještě jed-

nou touto cestou poděkoval a přiblížil vám, 
kdo všechno nás na schůzi kulturně obohatil. 
Jako první vystoupily gymnastky z SK Komá-
rov pod vedením Nikol Tomíčkové a Martiny 
Plačkové. Následně zarecitovali Markéta Ma-
tulová a  Petr Smolka. Poté pěvecky vystou-
pila Lucka Tomášková a  po  ní nám zahrála 
na  housle Lenka Žídková. Kulturní program 
zakončila tanečním vystoupením Pavlína 
Plačková se svým tanečním partnerem Lu-
kášem Korbelem. Všichni účinkující podali 
úžasné výkony a  myslím si, že můžeme být 
na své spoluobčany právem hrdí.
Závěrem mi dovolte tímto využít příležitost 
vás oslovit a sdělit, že Orel jednota i nadále 
přibírá do svých řad nové členy a byli bychom 
rádi za každého nového člena, ať z  řad dětí, 
mládeže či dospělých. 

Milan Trulej, starosta jednoty 
Orel Opava – Komárov

Jóga v Orlovně 
V září loňského roku jsme se v naší komárov-
ské Orlovně poprvé setkaly se sympatickou 
lektorkou jógy – Bc. Markétou Borovskou. Po-
chází z Hradce nad Moravicí a do Komárova 
dojíždí každý čtvrtek předcvičovat jógu sku-
pince žen, které si toto cvičení velice oblíbi-
ly. Podzimní regenerační jóga, jenž čítala 15 
lekcí, byla zaměřená na protažení a zpevně-
ní celého těla i  zklidnění mysli. Cílem bylo 
vytrhnout se z  každodenního shonu, zbavit 

se stresu, načerpat sílu, vnitřní klid a  cel-
kovou vyrovnanost, připravit si svou imuni-
tu na chladné zimní dny. Pak jsme se ladně 
přehouply do nového roku a začal nový „tur-
nus“ Rehab jógy, která je opět vhodná jak 
pro začátečníky, tak i  pro mírně pokročilé. 
Ani v těchto jarních lekcích nechybí učení se 
správným dechovým technikám, cvičení v ryt-
mu svého dechu, při němž zlepšujeme celko-
vě své soustředění. Učíme se „Pozdrav Slunci“ 
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a nakonec následuje všemi vítaná závěrečná 
relaxace, díky níž uvolňujeme napětí v  těle, 
čistíme svou mysl…
Navíc nyní při pěkném teplém počasí máme 
jako velký bonus možnost cvičit venku na hři-
šti za  Orlovnou, ve  stínu vzrostlých stromů 
a za zvuků ptačího zpěvu.
Ženy, jestli máte některá chuť zkusit zase 
něco nového, protáhnout se a  posílit svaly, 
zrelaxovat, ulevit si od stresu, zajistit si kva-

litnější spánek, zlepšit flexibilitu a držení těla 
i balanc, setřást ze sebe vše špatné a přihr-
nout si k sobě jen to dobré, pokud se chce-
te aspoň chvíli věnovat samy sobě a udělat 
si alespoň hodinu týdně času skutečně jen 
a jen na sebe, přijďte od září mezi nás. Zkus-
te to zažít a pocítit nový příval energie a ži-
votního elánu po každé lekci jógy s kvalitní 
a milou lektorkou Markétou ;o)

Zuzana Smolková

INFORMAČNí SERVIS

běh o nejrychlejšího Komarovjaka 
proběhne opět v září 
Vážení spoluobčané, sportovní nadšenci a mi-
lovníci běžeckých závodů, také letos, tak jako 
každý rok, vyjma, kdy nám to nepovolovalo 
počasí, proběhne v měsíci září oblíbený závod, 
zejména u dětí „Běh o nejrychlejšího Komaro-
vjaka“. Jelikož bude letos provedena úprava ka-
tegorií, zejména z podnětu dospělých, tak bych 
chtěl již teď a touto formou představit katego-
rie s délkami tratí, které se v září poběží. Věřím, 
že někteří z vás již budou přemýšlet nad slože-
ním týmu do některé z kategorie štafet dospě-
lých, které budou nově zařazeny do závodu. 
Také bude nově zařazena jedna speciální ka-
tegorie „rodina“, kdy poběží jeden dospělý se 
svým dítětem do 18 let (bez omezení pohlaví) 
a každý z nich poběží samostatně 300 m. Tímto 

bych rád uvítal větší zapojení a účast dospě-
lých, jak mužů, tak i žen do některé z kategorií, 
aby tím svým dětem ukázali, že i dospělí umí 
podat velké a statečné běžecké výkony.
Nyní uvádím kategorie, které budou na  běhu 
vypsány: Děti do  3 let (50 m), Děti 4 – 5 let 
(70 m), Holky/Kluci 6 – 7 let (100 m), Holky/
Kluci 8 – 9 let (100 m), Holky/Kluci 10 – 12 let 
(300 m), Holky/Kluci 13 – 15 let (300 m), Holky/
Kluci 16 – 18 let (600 m), Ženy/Muži (600 m), 
Štafeta muži/Štafeta ženy (4 x 300 m), Smíšená 
štafeta – 2 ženy, 2 muži (4 x 300 m), Rodina – 
dospělý + dítě do 18 let (2 x 300 m).
Věřím, že se v září uvidíme na běhu v hojném 
počtu.

Milan Trulej
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Maškarní karneval – bavili 
se děti i dospělí
v  neděli 25. února 2024 uspořádalo zastupitelstvo Mč Opava – Komárov ve  spolupráci 
s Orel jednota Opava – Komárov maškarní karneval, který proběhl v místní Orlovně.

Maškarní karneval v naší obci se již dlouho-
době těší velké účasti a  nejinak tomu bylo 
i tentokrát, kdy děti a jejich doprovod zaplnili 
téměř celou Orlovnu. Na děti a jejich příbuz-
né čekala krásně vyzdobená Orlovna a celým 
odpolednem nás opět velmi profesionálně 
provázela paní Hana Montagová se svými ko-
legy, kteří byli na  maškarní karneval našich 
nejmladších opět výborně připraveni. Nejen 
pro děti byl připraven velmi bohatý program 
plný soutěží, zábavy, tanečků, písniček, ale 

také sladkých odměn. Věřím, že si nejen děti, 
ale i  jejich doprovod užili spoustu legrace 
a zábavy. Všechny děti si bezesporu zaslou-
žily sladkou odměnu a  uznání nejen za  své 
masky, ale i za hojnou účast, kterou zaplnili 
celou Orlovnu k  radosti nejen organizátorů, 
ale i dětí samotných.
Děkujeme dětem a jejich příbuzným, že se maš-
karního karnevalu zúčastnili a všichni si tak uži-
li krásné a pohodové nedělní odpoledne.

Milan Trulej

UDÁLO SE
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Divadelní spolek sIesTa opět zaplnil 
Orlovnu 
Zastupitelstvo MČ Opava – Komárov ve spolu-
práci s  Orel jednota Opava – Komárov uspo-
řádalo v neděli 24. března 2024 v Orlovně di-
vadelní představení s názvem „PEKLEM SE TI 
ODMĚNíM aneb ŠPATNOU CESTOU K DOBRU“ 
divadelního seskupení Siesta. Tento pohádkový 
příběh na motivy nám všem známé a oblíbené 
české filmové pohádky „S  čerty nejsou žerty“ 
z  roku 1984 se skvělým hereckým obsazením 
si pro své diváky připravil mnoho humorných 
scének, a to nejen dle motivu známé televizní 
pohádky, ale také podáním herců samotných, 
což bylo důvodem toho, že se diváci velmi dob-
ře bavili během celého představení. V předsta-
vení účinkovalo 16 herců a všichni podali velmi 
brilantní herecké výkony. Na představení se při-
šlo podívat přibližně 170 diváků, kteří doslova 
zaplnili celý sál Orlovny. Myslím si, že všichni 
diváci byli s  tímto stráveným kulturním veče-
rem spokojeni, což znamenalo také úspěch jak 
pro divadelní soubor, ale také pro pořadatele 
této kulturní akce.

Milan Trulej

Dobrovolné vstupné 
jsme věnovali Patricii
Na  divadelním představení jsme vybrali 
na  dobrovolném vstupném 8.360 Kč. Ce-
lou částku jsme se rozhodli věnovat dese-
tileté Patricii Miketové z Komárova, která 
trpí farmakorezistentní epilepsií a střed-
ně těžkou mentální retardací. Peníze jsme 
předali mamince Janě (mimo jiné jedné 
z účinkujících hereček DS Siesta), která je 
vložila do  právě probíhající sbírky „Auto 
pro Paťulku“ na platformě Donio. 
Speciální dík patří Zdeňku Janečkovi (ta-
lentovanému komárovskému herci DS 
Siesta), který se velkou měrou zasloužil 
o to, aby se představení v Komárově vů-
bec uskutečnilo. A samozřejmě díky celé-
mu divadelnímu souboru Siesta, který se 
i přes řadu komplikací rozhodl předsta-
vení v Komárově odehrát. Více informací 
o divadelním souboru naleznete na htt-
ps://www.facebook.com/siestaopava/
Ještě jednou děkujeme všem, kteří se 
akce zúčastnili a pomohli tak dobré věci!

UDÁLO SE
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v klubu seniorů nezahálí
Zdravíme všechny z komárovského klubu seniorů a připomínáme, že stále provozujeme ob-
líbené činnosti a v rámci volnočasových aktivit organizujeme akce s cílem přispívat k proží-
vání aktivního stáří. Je pro nás důležité být stále v kontaktu s okolím, nebýt sám, dozvědět 
se něco nového nebo diskutovat o různých problémech. 

S heslem „S holemi a přáteli se člověk dobře 
pobaví“ připravujeme kratší i  delší vycházky 
s cílem - pokud to jde - stále se udržovat „ve for-
mě“. Příznivé počasí nám umožnilo absolvo-
vat vycházky v  okolí Přerovce, Podvihovského 
Mlýnku, cestou od Hrabyňského rehabilitační-
ho ústavu jsme pozorovali první náznaky jarní 
přírody. Vyšli jsme si do Velkých a Malých Hoštic 
a vyjeli na Štáblovický Mlýnek, kde jsme měli 
připravené ohniště a opékali špekáčky.
Někteří z nás využívají kondiční cvičení vždy 
každé pondělí v tělocvičně Orlovny. S velkým 
zájmem se setkávají návštěvy kina Cinestar, 
které zajišťuje paní L. Urbánková. Skupina zá-
jemců využívá čtvrteční dopolední představe-
ní s výhodou seniorských slev. Pro příklad uvá-
díme filmy Jak přežít svého muže, Aristokratka 
ve varu, Matka v trapu, Sladký život. 
Zúčastnili jsme se také divadelního předsta-
vení ochotnického divadelního souboru SIES-

TA z Opavy s názvem „Peklem se ti odměním 
aneb Špatnou cestou k dobru“ na motivy oblí-
bené české pohádky S čerty nejsou žerty. Jed-
notlivci pravidelně navštěvují divadelní před-
stavení podle programu Slezského divadla.
Odměnou za dobrou práci nám budiž - dnes 
už tradiční - autobusový zájezd, který se i letos 
uskuteční v září za podpory starosty naší obce. 
Cílem tentokrát bude zámek Kunín a návště-
va muzea klobouků v Novém Jičíně. Všichni se 
už dnes těšíme a věříme, že i tentokrát se zá-
jezd vydaří. Pokud budete mít zájem, hlaste se 
u paní L. Adamčíkové.
Před námi už brzy budou letní prázdniny a ně-
kteří z nás - obrněni trpělivostí - se těší na svá 
vnoučata. Mějte připraven zajímavý program, 
užívejte ve zdraví slunečného léta a počátkem 
září se znovu potkáme v hasičské zbrojnici.
Mějte se všichni dobře!

Za Klub seniorů A. Fiedlerová a L. Urbánková
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Píseň stále žije
Když se vysloví jméno pan Karel hřivnáč, spoustě lidí se vybaví dvě slova: Pan UčITeL. ať 
se to týkalo přímo jeho povolání nebo pěveckého sboru v Komárově, který řídil více než 
čtyři desetiletí. 

Tato slova platí i dnes. Je nás téměř 30 členek 
bývalého pěveckého sboru, které se napříč ge-
neracemi každoročně scházíme na  komárov-
ském hřbitově, abychom uctily památku PANA 
UČITELE nejen modlitbou, ale hlavně písněmi. 
Ani letos tomu nebylo jinak. 26. dubna jsme 
na komárovském hřbitově u hrobu pana uči-
tele a paní učitelky Hřivnáčové zavzpomínaly 
a poděkovaly písněmi „Láska opravdivá“ a „Aká 
si mi krásná“ na nezapomenutelnou činnost ří-
zení sboru. Po pietním aktu jsme pokračovaly 
v sále Obecního domu v Komárově, kde jsme 
vzpomínaly na pana učitele slovy nad fotogra-
fiemi, ale hlavně písněmi. 

Písně lidové i umělé zůstanou vryty do našich 
srdcí a z našich pamětí nikdy nevymizí. Nejen 
krása písní a  radost ze sborového zpěvu, ale 
především síla osobnosti PANA UČITELE nás 
vede k touze pravidelně se setkávat a uchová-
vat jeho odkaz, coby významného pedagoga, 
sbormistra a vzácného člověka v naší obci.
Poděkování patří člence sboru Zuzce Halško-
vé ze Štítiny, která se vždy s  chutí ujme or-
ganizace a vedení setkání. Rovněž děkujeme 
starostovi MČ Komárov Ing.  Lumíru Měchovi 
za poskytnutí prostor sálu obecního domu pro 
uskutečnění setkání.

Drahomíra Kozárková 
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čarodějnice a čarodějové opět 
pomáhali dobré věci!
v  pozměněné podobě proběhl poslední 
dubnový den tradiční slet čarodějů a čaro-
dějnic v Komárově. Letos nás nečekala čaro-
dějnická akademie, ale všichni malí čarodě-
jové a čarodějky se mohli zapojit do nových 
úkolů a aktivit, připravených právě pro ně. 

Za komárovskou Orlovnou na děti čekala pá-
trací hra, tvořivá dílnička, dětské tetování, ta-
neční rej, hádání písniček z pohádek, opékání 
špekáčků nebo limbo dance aneb „podlézačka“. 
V předvečer Filipojakubské noci nemohla chy-
bět ani velká vatra. Letos se u nás čarodějnice 
neupalovala, ale pěkně opalovala na opalova-
cím lehátku. Sluníčko nám svítilo a tak si to jistě 
užila nejen ona, ale všichni, kteří přišli! Závěr 
čarodějnického večera zpestřila ohňová show 
v podání Kateřiny Najmanové (https://www.fa-
cebook.com/Katerinafireshowlightshow/). 
Velké díky patří těm, kteří se na pořádání akce 
podíleli a  samozřejmě vám všem, kteří jste 
přišli. S vaší pomocí a podporou městské čás-
ti Komárov se podařilo vybrat 17.065 Kč. Tuto 
částku jsme věnovali Patricii Miketové pro-

střednictvím sbírky „Auto pro Paťulku“ na plat-
formě Donio (https://www.donio.cz/auto-pro
-patulku). Děkujeme! 

Michal Kubesa 
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Kouzelný den v MŠ Komárov
Bylo krásné slunečné dopoledne, když se celá 
mateřská škola proměnila v tajemné místo plné 
kouzel a  čarodějnic. Na  školní zahradě bylo 
možno spatřit malé čarodějky a čaroděje, kteří 
se sem slétli, aby oslavili tradiční slet čaroděj-
nic. Atmosféra byla plná očekávání a radosti.
Přípravy na slet čarodějnic začínají již několik 
dnů před samotným svátkem. Učitelky společ-
ně s  dětmi vyrábějí různé dekorace a  zdobí 
školku. Rodiče byli vyzváni, aby pomohli dě-
tem s kostýmem. Díky tomu se školka na den 
proměnila v opravdový čarodějnický slet.
Na  začátku programu se děti sešly ve  tří-
dách, kde jim paní učitelky vysvětlily, co je 
čeká. Vyprávěly příběh o  starodávném sletu 
čarodějnic, kde se všechny čarodějnice světa 
scházely, aby sdílely své tajné recepty a kouzla. 
Děti poslouchaly s otevřenou pusou a napjatě 
očekávaly, co bude následovat. Poté jsme se 
přesunuli na školní zahradu. První stanoviště 
bylo věnované výrobě kouzelných lektvarů. 
Na  stolech byly připraveny různé lahvičky 
a skleničky plné barevných tekutin. Paní uči-
telky děti vedly k tomu, aby míchaly různé in-
gredience a vytvářely své vlastní lektvary. Děti 
byly nadšené, když viděly, jak tekutiny mění 

barvy a bublají. Další zastávkou byla dílna, kde 
probíhala vlastní výroba slizu plného třpytek. 
Poté následovala soutěž v  létání na  koštěti. 
Na trávníku byla připravena překážková dráha, 
kterou děti musely zdolat na malých košťát-
kách. Soutěžily mezi sebou a povzbuzovaly se 
navzájem. Výkřiky radosti a smích se rozléhaly 
po celé zahradě. Letos jsme do čarodějnické-
ho sletu zapojily i  smyslohraní, tedy aktivity 
zaměřené na  zapojení smyslů, které přináší 
do  oslav novou úroveň zábavy a  vzdělávání. 
Nechybělo stříhání vlasů ze špaget, foukání 
bublin, pitvání mozku z těstovin, přesypávání 
rýže, lovení havěti, míchání v kotlíku, prozkou-
mávání co se ukrývá ve  slizu, lovení hmyzu 
ve vodě a spoustu dalších aktivit.
Slet čarodějnic v mateřské škole Komárov se 
i letos stal nezapomenutelnou událostí, která 
přinesla dětem spoustu radosti, zábavy a no-
vých zážitků. Tento kouzelný den podpořil 
dětskou kreativitu, spolupráci a radost z tradic. 
Děti se již nyní těší na další ročník této kouzel-
né akce, která se stala pevnou součástí jejich 
školního roku.

Nikol Tomíčková, MŠ Komárov

MATEŘSKÁ ŠKOLA
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Oslavy Dne matek v mateřské škole
V mateřské škole se v měsíci květnu slavily jedi-
nečné oslavy Dne matek. Každá třída si pro své 
maminky připravila speciální vystoupení a růz-
né tvořivé aktivity. Radostné chvíle a  úsměvy 
provázely všechny přítomné, a tak se tento den 

zapsal do srdcí všech účastníků. Třída Medvídků 
zahájila oslavy svou veselou besídkou, během 
které děti předvedly píseň „Buchet je spousta“. 
Jejich roztomilé zpívání a  tanečky vykouzlily 
úsměvy na  tvářích všech maminek i  tatínků. 
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Den dětí v MŠ Komárov
Ve středu 27. 5. 2024 jsme se v mateřské škole 
v Komárově rozhodli, že společně s dětmi osla-
víme nadcházející Den dětí, který letos připa-
dal na sobotu. Ve středu dopoledne navštívila 
naší mateřskou školu klaunice, která si pro děti 
připravila zábavný program plný netradičních 
úkolů, děti tancovaly, zpívaly a dováděly. Vzhle-
dem k tomu, že nám vyšlo také krásné počasí, si 
děti celé dopoledne náramně užily. Tímto dnem 
však zábava nekončila, v pátek jsme se všemi 
dětmi vyrazili na školní zahradu, kde měly děti 
pro změnu připravenou stezku plnou zajíma-
vých úkolů – lepily klaunovi vlasy, kreslily, sklá-

daly puzzle. Na závěr, když děti zvládly splnit 
všechny úkoly, dostaly drobný dáreček. Celý den 
si děti nadšeně užily, ale zároveň rozvíjely svoje 
dovednosti a zlepšovaly svoji obratnost. Oslavy 
Dne dětí jsme v pondělí ve školce završili a zá-
roveň děti potěšili nanukem, který si při pobytu 
na zahradě mohly vychutnat. 
Musím pochválit všechny děti, které se krásně 
do všech úkolů zapojily a statečně se s nimi 
vypořádaly. Fotografie z tohoto dne si můžete 
prohlédnout v naší fotogalerii na webových 
stránkách.

Kamila Onderková, MŠ Komárov

Po skončení besídky si děti spolu s  rodiči oz-
dobily perníky. Každý perník se proměnil v malé 
umělecké dílo, zdobené barevnými polevami. 
Třída Lištiček se nechala inspirovat příběhem 
„Malý princ“ a připravila si dojemné vystoupe-
ní plné kouzelných momentů. Děti se převlékly 
do kostýmů a svým výkonem přenesly všechny 
přítomné do  světa tohoto krásného příběhu. 
Po vystoupení následovala tvořivá dílna, kde si 
děti s tatínky vyrobily dřevěné květinky. Společ-
né tvoření bylo nejen zábavné, ale také posíli-
lo vzájemné vztahy mezi dětmi a rodiči. Třída 

Soviček překvapila muzikálovým představením 
„V peřině“. Děti si připravily kostýmy, naučily se 
písně a choreografii, a jejich nadšení bylo patr-
né na každém kroku. Po muzikálu si maminky 
s dětmi vyráběly lapače snů. Oslavy Dne matek 
v mateřské škole byly plné lásky, radosti a tvoři-
vosti. Děti i rodiče si užili každý okamžik a spo-
lečně vytvořili krásné vzpomínky. Tento den byl 
důkazem toho, jak důležité jsou rodinné vazby 
a společné chvíle, které obohacují životy všech 
zúčastněných.

Tereza Kunzová, MŠ Komárov
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co se děje v podvihovské škole

Jen co jsme se přivítali v naší školce s novým 
rokem, rozhodli jsme se využít pohádkové zimy 
k  dovádění ve  sněhu. Společně jsme stavěli 
sněhuláky, bobovali na stráni u lesa nebo si jen 
tak hráli se sněhem. Bohužel zanedlouho se 
nám bílé peřiny začaly ztrácet před očima a tak 
jsme se rozhodli uspořádat si ve  školce Bílý 
den. Nejen, že jsme přišli všichni v bílém, ale 
dokonce jsme si společně užili i  takové malé 
smyslohraní. Zkoumali jsme sníh a led. Nechali 
si zamrznout vodu s  pomerančem a  kořením, 
aby nám to po zmrznutí pěkně podráždilo či-
chové buňky. Očička jsme si procvičili u světel-
né krabice, na které jsme mohli skládat různé 
obrázky z  průhledných tvarů. Dokonce jsme 
museli použít i  baterku, abychom prosvětlili 
pexeso a mohli jej přiřadit ke správné dvojici. 
Také jsme zjistili, že když máme plnou krabici 
modré vody, u které nevidíme na dno, můžeme 
si pomoci prázdnou sklenicí a  obrázky, které 
byly na  dně, pak snadno najdeme. Také jsme 
dělali pokusy s pěnou na holení, do které jsme 
zapouštěli barvy, psali do krupice nebo foukali 
do obarvené vody a potom na bubliny dávali 

papír a čekali, co nám vznikne za obrázek. Když 
už jsme všechno dostatečně prozkoumali, če-
kaly nás Zimní olympijské hry v tělocvičně. Do-
konce jsme si zkusili jezdit i na opravdických 
lyžích. Bohužel už nebyl sníh, tak jen vevnitř, ale 
i tak jsme byli nadšení. Hlavně proto, že každý 
závodník z naší třídy si mohl vybojovat medaili 
a s hrdostí poslechnout i Českou státní hymnu!
Již druhým rokem jsme se rozhodli přiblížit si 
tradici Masopustu a společně se vydali v mas-
kách do  ulic Podvihova, abychom povodili 
Medvěda a  vykoledovali si i  nějaké dobroty 
jako například koblížky, buchty či bonbónky, 
které si pro nás připravili rodiče nebo prarodi-
če. Samozřejmě jsme si o pár dní později užili 
i Karnevalové rejdění v maskách. Ve školce če-
kaly na všechny princezny, Spidermany, čaro-
dějnice, kouzelníky a další pohádkové bytosti 
zábavné úkoly, společné tančení.
A abychom nebyli pořád jen ve školce, a po-
znali i krásy našeho nejbližšího města, vydali 
jsme se několikrát i do Opavy. Jednou jsme se 
šli podívat do Městské knihovny Petra Bezruče 
a podruhé jsme zavítali do Domu umění a pro-

MATEŘSKÁ ŠKOLA PODVIHOV
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šli si výstavu nazvanou Imaginárium. Z obojího 
jsme přijeli maximálně nadšení! Cestou jsme 
si nezapomněli prohlédnout i  různé stavby 
a významná místa jako je Hláska, Slezské diva-
dlo, Breda, Ptačí vrch, Horní a Dolní náměstí... 
Protože se u  nás ve  školce pořád něco děje, 
nezapomněli jsme ani na blížící se Velikonoce. 
Povídali jsme si o tradicích, zasadili osení, vy-
zkoušeli si klapotky, řehtačky a dokonce i po-
mlázky. Dokonce i rodiče jsme pozvali k nám 
do školky, abychom si společně vytvořili nejen 
Velikonoční výzdobu, ale také nějaké hmyzí 
kamarády. My si totiž o nich celý rok vypráví-
me a povídáme. Kde žijí, jak se jmenují, co mají 
rádi. Čteme o  nich příběhy od  pana Poláčka, 
který k nám do školky přišel osobně a o těch 
hmyzích kamarádech nám i povídal. A aby toho 
nebylo málo, tak se s ním paní učitelka Jitka 
domluvila a radila a díky tomu vznikla Hmyzí 
stezka v Podvihově, kterou si všichni můžete 
projít. A kdo dojde nakonec, ten se může po-
tom stavit k nám do školky pro malou odměnu. 
Představte si, že při tom všem jsme si spo-
lečně stihli dokonce i povídat o Opavě. A víte 
proč? Protože naše město slaví narozeniny! 
Celých krásných 800 let! A  jak jsme si o  té 
Opavě povídali a  prohlíželi si různé knihy, 
obrázky, poslouchali příběhy významných lidí, 
kteří v  Opavě bydleli nebo se narodili, roz-

hodli jsme se přihlásit i do výtvarné soutěže 
s  naším Pávem (vytvořeném podle pověsti 
o vzniku města) sedícím na kostele sv. Hedviky 
(jako jedna z významných staveb města). A Teď 
máme obrovitánskou radost, protože jsme zís-
kali ocenění, pro které si pojedeme do OC Bre-
da, ve které můžete vidět naše dílo vystavené.
Protože paprsky sluníčka nás pomaličku, 
ale jistě začaly lákat ven, navštívil nás zase 
po roce i skřítek Jarníček. Takový malý nezbe-
da, který nám po cestě schovával různé úkoly, 
které jsme museli plnit, aby to Jaro už opravdu 
přišlo k nám. A také proto, aby nám ukázal jak 
je příroda prostě prima!
Což nám připomíná, že i vystoupení pro mamin-
ky, bylo opravdu moc príma! Najednou se tam 
sešla spousta berušek, mravenečků, čmeláčků 
a  dokonce i  stonožka, aby společně zazpíva-
li a  ukázali maminkám, tatínkům a  dokonce 
i babičkám a dědečkům, jak moc je máme rádi. 
Doufáme, že se jim představení líbilo a stejnou 
radost, že maminkám udělal i  malý dáreček 
v  podobě čokoládového srdíčka, které jsme 
udělali z velké lásky a malého portrétu mamin-
ky. Nyní už nám zbývá jen pár týdnů do konce 
školního roku a  my už se pomaličku začíná-
me loučit s našimi školáky a začínáme se těšit 
na nové kamarády, kteří k nám nastoupí od září. 

Hana Záhlová

MATEŘSKÁ ŠKOLA PODVIHOV



24  |  ZPrAVoDAJ KomáreK   leden – červen 2024

ZÁKLADNí ŠKOLA

Odemykání první třídy
I  letos pořádala základní škola seriál pro 
předškoláky Odemykání 1.třídy. V  letošním 
roce se tohoto úkolu ujala paní učitelka 
Nelka Solnická, které vedení školy velice 
děkuje za  5 zajímavých setkání pro kluky 
a  holky z  našich tří mateřských škol, tedy 
Nových Sedlic, Podvihova a Komárova. Přes-
tože všechny děti nenastupují k nám do ško-
ly, Odemykání 1.třídy pořádáme již téměř 20 
let pro všechny předškoláky. Letos se tohoto 
seriálu, při kterém chceme mladším dětem 
ulehčit přechod z mateřské školy do základ-

ní, zúčastnilo 35 dětí. V rámci tohoto seriálu 
jsme také pořádali na počátku dubna zápis 
do první třídy, při kterém sice mnoho rodičů 
požádalo o odklad školní docházky, ale přes-
to jsme do 1. třídy pro školní rok 2024/2025 
zapsali 24 dětí. Poslední setkání Odemykání 
připravila paní Nelka se svými páťáky a dle 
slov účastníků se poslední setkání, v  tělo-
cvičně velmi povedlo. Moc se na  všechny 
kluky a holky těšíme a uvidíme se v 2. září, 
takže NASHLEDANOU!

Zdraví Tom Weicht, ZŠ Komárov
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Mobilní dílna ve škole
Protože zatím nemáme svou 
stálou pracovní dílnu - tech-
nickou místnost, pozvali jsme 
si v  rámci inovativní výuky 
Mobilní dílnu, kterou v  rám-
ci projektu organizuje MAS 
Opavsko. Po  úvodní sezna-
movací schůzce jsme vše do-
mluvili a vyklubaly se z naší 
vzájemné domluvy, během 
dubna, tři naprosto skvělé 
dny plné řezání na  elektric-
kých pilách, vypalování lase-
rem, vrtání vrtačkami, lepení 
a mnoho dalších činností, kte-
ré bez přístrojů jen tak neudě-
láte. Třeťáci, čtvrťáci a páťáci 
po celý den tvořili své vlastní 
dřevěné piškvorky, které si 
mohli nakonec odnést. Chlapi 
z MAS byli neskutečně skvělí 
a  to jak manuálně a  technicky, tak přístupem k  žákům. Takže Přemku a  Martine děkujeme! 

Všichni dospěláci, kteří byli v hodinách „k ruce“ 
a pomáhali radou či jen dohlíželi, se shodli, že 

to byly opravdu prima 
aktivity. Vše bude při-
praveno pro tři třídy, 
ale následně spolu-
práci ještě obohatíme 
pro další třídy, v  rámci 
polského projektu, kte-
rý právě připravujeme. 

Snad se nám podaří zařadit další takové zají-
mavé polytechnické hodiny.
Paní učitelky sice zařazují práci s dřevem, prova-
zy, keramickou hlínou a dalšími materiály, ale je 
stále našim cílem také vybavit naši malou sklep-
ní dílničku, kde bychom takto mohli tvořit pravi-
delně, v rámci pracovního vyučování. Současně 
chceme vybudovat vyvýšené záhony v blízkosti 
školy, kde bychom mohli pracovní vyučování 
obohatit o vlastní výpěstky. 

Tomáš Weicht, ZŠ Komárov 

ZÁKLADNí ŠKOLA
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Zdravověda
V  pátek 10. května se žáci 4. 
a  5. ročníku zúčastnili Okres-
ní soutěže Hlídek mladých 
zdravotníků ve  složení Nikol 
Satková, Martin Kubesa, Dani-
jel Sonjarič, Julie Trebichalská 
a  Marie Krejčí. Všichni mladí 
zdravotníci se na  soutěž při-
pravovali celé pololetí pod ve-
dením paní učitelky Věry Koní-
kové a obsadili krásné 2. místo. 

Tomáš Weicht, ZŠ Komárov 

ZÁKLADNí ŠKOLA

eKOPLavba aneb Den na řece Opavě
Ve  středu 29. 5. naši čtvrťáci 
a  páťáci vyrazili na  ekoplavbu, 
podobně jako jejich předchůdci, 
vždy co dva roky. Kluci a holky si 
vyzkoušeli plavbu na lodi a sou-
časně vysbírali odpadky z  řeky, 
kterých bývá vždy dost. Tradičně 
nám lodě a  instruktory poskytlo 
SVČ Opava a jako vždy byla s nimi 
skvělá spolupráce. 
Ráno jsme se sešli v  Komárově 
u  jezu na  Oaze a  po  krátké úvodní instruktáži 
a vysvětlení jsme nasedli do 5 raftů, které byly 

vybaveny pytli na odpad. Pytlů jsme nasbírali více 
a odpad jsme zanechali na březích cestou a děku-
jeme obci Velké Hoštice a obyvatelům obce Kra-
vaře, že nám neplánovaně vyšli vstříc a odpad ze 
své dobré vůle odvezli do sběrného místa. 
Byla to moc prima středa, kdy jsme stihli i po-
zorovat erozi řeky, stromy ohlodané od bob-
rů, ptactvo, ale také se mnozí stihli vykoupat. 
Všem klukům, holkám, paní učitelkám a chla-
pům z SVČ Opava moc děkuji za skvělou práci. 
Akci, přestože ji pořádáme již poněkolikáté, 
jsme poprvé zapsali mezi aktivity Ukliďme 
Česko. Radostné je, že vodácká aktivita kluky 
a  holky velice bavila a  chtějí opakování. No 
uvidíme, třeba něco vymyslíme. 

Tomáš Weicht, ZŠ Komárov 
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exkurze ve vitaminátoru
V rámci prvouky, přírodovědy a především v rám-
ci poznávání přírody a našeho okolí, jsme se vy-
dali autobusy do Sosnové, abychom se dozvěděli 
spoustu informací o sadařově roku, řezech ovoc-
ných stromů, o zavlažování a o pěstování a skliz-
ních ovoce a zeleniny, o údržbě hospodářských 
strojů, péči o zvířata, ale i o  výrobě domácích 
šťáv ze sklizně. Prohlídli jsme si výrobní prosto-
ry firmy Vitaminátor s.r.o. a  ochutnali přírodní 
jablečné šťávy. Setkali jsme se s hospodářskými 
zvířaty a včelami, zvláště velikost prasnice nám 
nešla do hlavy. Dozvěděli jsme se o Kalifornské 
žížale, jejím významu a využití v praxi. Také jsme 
si zadováděli v malém lanovém centru a na zá-
věr jsme si mnozí nakoupili dobroty od Vitami-
nátoru a všichni jsme pak dostali jejich skvělé 
přesnídávky domů. Byl to báječný slunečný den 

venku, kdy jsme splnili všechny úkoly, které jsme 
obdrželi. Díky moc oběma paním průvodkyním 
rodinné firmy Vitaminátor.

Tomáš Weicht, ZŠ Komárov

ZÁKLADNí ŠKOLA

Školní družina plná dobrodružství
Školní družina při ZŠ a MŠ Opava-Komárov na-
bízí dětem řadu zajímavých a rozmanitých ak-
tivit, které podporují jejich kreativitu, pohybové 
dovednosti a vzdělávání mimo klasickou výuku.
V květnu družina uspořádala africký týden, kte-
rý přinesl dětem mnoho zajímavých a vzdělá-
vacích aktivit. Celý týden byl zaměřen na po-
znávání africké kultury, přírody a tradic. Děti se 
zapojily do různých kreativních činností, včetně 
malování afrických motivů a výroby tradičních 
afrických masek. V rámci pohybových aktivit si 
vyzkoušely překážkovou dráhu inspirovanou 
africkou přírodou, která byla nejen zábavná, ale 
také podpořila jejich fyzickou kondici.
Jednou z  nedávných aktivit družiny bylo také 
malování na  kameny k  oslavě Dne Země, kde 
děti tvořily přírodní motivy a  posilovaly svůj 
vztah k přírodě. Nejúchvatnější z těchto kamenů 
poputovaly jako upomínkové předměty na zážit-
kovou trasu opavských školních družin pro školy 
i veřejnost s názvem „Zažijte přírodu ve městě“, 
která se konala v Opavě od 27. 5. do 2. 6. 2024. 

V  rámci oslav Března – měsíce knihy si děti 
užívaly čtení pohádek s doprovodnými zvuko-
vými efekty, což obohatilo jejich zážitek ze čtení 
a přeneslo je přímo do děje příběhů.
Další významnou akcí byla oslava Světového 
dne divadla, kdy děti připravily krátká divadel-
ní představení. I přes krátký čas na přípravu se 
každý tým do úkolu pustil s nadšením a před-
vedl skvělé výkony.
Kromě toho se družina zúčastnila dopravní 
soutěže školních družin, kde děti soutěžily v jíz-
dě zručnosti na kole a ve znalostech dopravní 
výchovy. Za druhé místo v kategorii třetích tříd 
základních škol Petru Smolkovi gratulujeme.
Všechny tyto aktivity ukazují, že školní dru-
žina v  Opavě-Komárově nabízí dětem nejen 
zábavu, ale také příležitosti k rozvoji jejich do-
vedností a znalostí v  různých oblastech. Více 
informací o  dalších aktivitách školní družiny 
můžete najít na webových stránkách ZŠ a MŠ 
Opava-Komárov. 

Jana Sodomková, ZŠ Komárov 
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sPOrT, sPOrT, sPOrT aneb 
sPOrTU ZDar, ať je jakýkoliv
Velké úsilí se vyplatilo. Přestože v  hodinách 
TV děláme všechno možné, cvičíme na nářadí, 
běháme různé sprinty nebo jiné tratě venku, 
skáčeme do výšky i do dálky, šplháme, cvičíme 
pro kondici nebo zkoušíme úpolovky, plave-
me, nejčastější náplní přesto jsou míčové hry, 
sporty a různé pohybovky s tenisáky, pěnový-
mi menšími míči, volejbalovými, basketbalo-
vými či medicimbaly. Zkrátka učíme se chytat, 
házet na místě, v běhu, přes síť tak, abychom 
byli schopni si zahrát házenou, basketbal, pře-
hazovanou, vybíjenou a jiné hry s míčem. 

Po  skvělých výsledcích v  soutěži ve  špl-
hu, kdy Martin Kubesa zvítězil v  konkurenci 
40 chlapců svého věku a  chlapecké druž-
stvo (V. Frais, O. Bittner, J. Pavlík, M. Kubesa) 
skončilo na skvělém 3.místě, Linda Plačková 
z  pětky, která skončila s  časem 5,7 sekund 
na  skvělém celkovém třetím místě mezi 44 
děvčaty, jsme se zapojili do  březnových ly-
žařských závodů v Karlově, kde na kopci naše 
družstva byla nejen s jistotou nejmladší, ale 
také vzrůstem nejmenší a  o  to větší radost 
jsme měli ze 3. místa, kterého kluci a holky 
dosáhli součtem časů. A  pak již přišly jarní 

měsíce, kdy se ve všech soutěžích naši komá-
rovští sportovci rvali jako lvi a rozhodně byli 
ostatním silnými soupeři a  dobrou konku-
rencí. Postupně jsme se od dubna do května 
účastnili soutěží ve  vybíjené, přehazované, 
fotbale a naposledy v běhu ve štafetách.
Již koncem března jsme se zúčastnili turna-
je v přehazované, sehráli jsme čtyři utkání a, 
světe div se, podařilo se nám 4x vyhrát. Po-
stoupili jsme tak z  prvního místa do  finále, 
do  kterého postoupilo z  okrsku 6 družstev, 
která postoupila ze svých skupin, a  která si 
to „rozdala“ ve  dvou tříčlenných skupinách. 
Naši kluci a holky postoupili ze skupiny a ná-
sledně sice prohráli v souboji o finále, ale vy-
hráli v zápase o 3. místo a získali bronzové 
medaile, což je pro naši školu skutečně velký 
úspěch. Pak přišla vybíjená. 

ve  vybíjené se nám podařil také husarský 
kousek v tělocvičně v ZŠ Háj ve Slezsku, a to 
ten, že jsme vyhráli všechny 3 naše zápasy 
a postoupili jsme do finále turnaje, který se 
následně hrál v Opavě. A  i tam jsme udělali 
zajímavý výsledek, kdy jsme většinu svých 
zápasů vyhráli, ale zcela jsme nestačili na ZŠ 
Bolatice, ten byl hodně nad naše síly a  byl 
skutečně nejlepší a  nakonec i  celý turnaj 
zaslouženě vyhrál. Našim posledním zápa-
sem, byl boj o třetí místo se ZŠ Raduň, který 
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se nám vydařil a  po  vítězství jsme obsadili 
konečné 3. místo. Je to skvělý výsledek naší 
malé školy, s příslibem, že v našem družstvu 
byli i 4 hráči ze 3. a 4. třídy, takže máme zá-
klad do dalších let. 
Na počátku května jsme se zapojili do fotbalu 
McDonald´s Cup. Přestože v  tělocviku fotbal 
nehrajeme, pro mnoho jiných aktivit a kluci 
honí mičudu jen ve školní družině a ve svých 
klubech, zkusili jsme postavit družstva a ob-
sadili jsme kategorii starších 4.-5.třída i mlad-
ších 1.-3. tříd. Na hřišti ZŠ Kylešovice se hrálo 
vždy ve  třech skupinách. Z nichž vždy jedno 
družstvo postupovalo do  okresního finále. 
Naši kluci starší kluci hráli skvěle a nepozna-
li hořkost porážky. Postupně remizovali se ZŠ 
Pustá Polom 2:2, pak porazili ZŠ E. Beneše 5:3 
a následně porazili ZŠ Raduň 8:1. Přesto však 
nepostoupili do finále, protože šťastnější byla 
ZŠ Pustá Polom, která měla stejně bodů, ale 
lepší skóre. Vítězům jsme poblahopřáli a na-
šim jsme udělili velkou pochvalu, neboť hrá-
li skvěle a vítězství jim skutečně uniklo jen 
o vlásek. Třeba to někdy vyjde? Přidali další 

dobrý sportovní výsledek k  těm 
ostatním, které letos máme. Jste 
moc šikovní!
Naši mladší kluci 1.-3.  třídy, pod 
vedením zapáleného fotbalisty 
a našeho kapitána Nikiho Sonja-
riče bojovalo, seč mohlo. Niki byl 
správný kapitán, nejenže s kluky 
vedl rozcvičku, ale také po celou 
dobu všech čtyř zápasů táhl naše 
kluky, bil se jako lev a pálil odkud 

šlo. Přesto jsme tři zápasy prohráli a bylo vi-
dět, že je potřeba mít v týmu více kluků, kteří 
fotbal chodí čutat do sportovních klubů pra-
videlně. Jeden zápas se nám přesto podařilo 
vyhrát a  skončili jsme v  naší skupině na  4. 
místě, tedy ne poslední. Turnaj byl však přísli-
bem do budoucna, neboť v našem týmu hráli 
i kluci z 1. (Ivošek a Hansík) a 2. třídy (Honza, 
Tonda, Peťa) a tudíž máme základ do dalších 
let. Tak uvidíme. Klukům děkujeme za repre-
zentaci školy a doporučujeme zapracovat nad 
uměním zavázat si boty, myslet na své osobní 
věci a přemýšlet nad hrou a ono to určitě pů-
jde skvěle!

ZÁKLADNí ŠKOLA
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A aby toho nebylo málo, na atletické dráze Tyr-
šova stadionu jsme se ve čtvrtek 2. 5. 2024 ješ-
tě zúčastnili štafetového poháru kluků a holek 
1.-5. tříd. My jsme se tohoto atletického závo-
du zúčastnili poprvé a brali jsme tak naši účast 
jako poznání a zkušenost. Trochu jsme tréno-
vali na asfaltu u obchodu v Komárově a také 
u hospody na hřišti, tretry nemáme, ale odhod-
lání ano. Soutěžily vždy 4 holky a 4 kluci z 1.-
3. třídy a 4 holky a 4 kluci z 4. a 5. třídy. Nejprve 
běžela štafeta mladších na 8 x 100 m, po nich 
štafeta starších na 8 x 100 m a nakonec jsme 
složili dvě štafety smíšené z mladších i  star-
ších, přesně napůl a běželi dvakrát 8 x 200 m. 
Panovala příjemná atmosféra v  krásném po-
časí. Přestože jsme si mysleli, že máme časy 
celkem dobré, v součtu všech štafet jsme do-
sáhli až na 9.místo, v konkurenci 11 škol. Nut-
no však říci, že rozdíly mezi školami a  jejich 
výsledky od pátého místa, byly poměrně velmi 
těsné. Například za osmou ZŠ E. Beneše a sed-
mou Háj ve Slezsku jsme zaostali o 2 vteřiny. 
Velké překvapení však bylo, že nikdo nevzdal, 
nikomu neupadl kolík, všichni se soustředili 
na výkon. Velice se těšíme na tento závod zase 
za rok, neboť jde o hodně zajímavou soutěž. 
Snad poslední soutěží v tomto školním roce, 

bude lehkoatletický čtyřboj, kam také chce-
me vyslat naše závodníky, hodit míčkem, sko-
čit do dálky, zaběhnout sprint 60 m a dlouhou 
trať 800 m! 
Máme všichni ve škole radost, protože jsme 
malou školou a  mnohdy není jednoduché 
sestavit tým, na  jakýkoli sport. Blahopřeji 
kluků a holkám za skvělé výkony a moc dě-
kuji za reprezentaci školy. Bojovali jste skvěle 
a  Komárovu jste nejenže neudělali ostudu, 
ale naopak nyní všichni ví, že s „Komárovem 
musí počítat“. 

Sportu ZDAR a díky Tom Weicht
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Pohybové skladby v Komárově: tradice, 
úspěchy a společenský přínos
Takřka dvě stovky dětí se 
v úterý 7. 5. 2024 zúčast-
nily gymnastického klání 
v  Komárově. Sportovní 
klub ve  spolupráci s  ZŠ 
totiž uspořádal soutěž 
v  pohybových skladbách, 
do kterého se zapojilo 14 
družstev z Opavy a jejího 
okolí. Cílem soutěže bylo, 
aby tým společně předve-
dl nacvičenou choreogra-
fii na  určité téma, které 
má být co nejzajímavější, 
originální. Porotu musí 
zaujmout, jak celá sesta-
va, tak kostýmy. Soutěž v pohybových skladbách 
je zajímavé spojení sportu a umění. Pro účastní-
ky představují výzvu, která je motivuje k neustá-
lému zlepšování, a pro diváky pak skvělý estetic-
ký zážitek.
V kategorii školních družin jsme měli zástup-
ce se skladbou Cirkus, kterou připravila au-
torsky Martina Plačková s děvčaty ze ZŠ Ko-
márov. V kategorii Elite se předvedly závodní 
děvčata z klubu SK Komárov pod vedením Ni-

kol Tomíčkové ve spolupráci s Martinou Plač-
kovou. Školní družina Komárov si vybojovala 
stříbrné ocenění v kategorii gymnastika. Zla-
to zůstalo v klubu. V kategorii aerobik vyhrála 
ZŠ Vrchní a v tanci ZŠ Malé Hoštice. Soutěže 
se zúčastnila také Základní a speciální škola 
slezského odboje.
Díky spolupráci rodičů jsme zvládli připravit 
zázemí pro sportovce, rozhodčí i  trenéry. Tě-
locvična doslova praskala ve  švech, ale vše 

proběhlo takřka bez 
chybičky a my se těšíme 
na další 5. ročník. Jsme 
rádi, že ten letošní při-
lákal nejen sportovce, 
ale i  spoustu diváků. 
Pohybové skladby se 
totiž staly tradicí a  my 
doufáme, že bude po-
kračovat i  s  další ge-
neraci sportovců, která 
bude přinášet radost 
nejen účastníkům, ale 
i divákům.

Nikol Tomíčková
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vítězství ve finále Mia Festivalu
Finále Mia festivalu 
v  Lucerně je každo-
roční událost, která 
přitahuje stovky mla-
dých talentů nejen 
z  Česka. Festival po-
skytuje platformu pro 
nadané děti a mládež, 
aby předvedly své do-
vednosti před širokým 
publikem i  odbornou 
porotou. Lucerna, his-
torický kulturní a spo-
lečenský dům v Praze, 
dodává finále festi-
valu zvláštní nádech 
prestiže a významu.
Účastníci finále jsou 
vybráni na  základě regionálních kol, která 
probíhají po celé zemi. Ti nejlepší z nich se 
poté utkávají v Lucerně o titul ve svých kate-
goriích. Porota, složená z osobností z oblasti 
umění a tance, hodnotí jednotlivé výkony ne-
jen z technického hlediska, ale také z pohle-
du originality a uměleckého výrazu.

Naše mladší gymnastky si vybojovaly na re-
gionálním kole v  Ostravě postup z  1. místa 
do Lucerny na finále, které proběhlo v neděli 
26. 5. 2024. Jejich vítězná skladba, nazvaná 
„Malý princ“, zaujala rozhodčí svou originali-
tou a provedením. Tým, složený z 12 děvčat 
ve věku od 5 do 8 let, trénoval na finále té-

SPORTOVNí KLUB
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měř 3 měsíce. Výhra ve finále má pro tým vel-
ký význam. Kromě medailí a trofejí to zname-
ná také uznání jejich tvrdé práce a talentu.
Starší děvčata se skladbou Labutě se staly 
absolutními vítězi v  semifinále v  kategorii 
profi a  postoupila přímo do Grandfinále, kde 
je čekal souboj absolutních vítězů z Česka, 
ale i zahraničí. Jednalo se o vyvrcholení této 
prestižní akce, která oslavuje mladé talenty 
v oblasti tance a umění. Galavečer umožnil 
těm nejlepším z  nejlepších předvést své 
dovednosti na  významné scéně v  pražské 
Lucerně. Celkem bylo k  shlédnutí přes 50 
skladeb ve  čtyřech věkových kategoriích. 
Celkově je Grandfinále oslavou mladého ta-
lentu, tvrdé práce a  vášně pro sport, která 
inspiruje nejen samotné účastníky, ale i di-

váky. Na tomto večeru se sejdou opravdu ta-
lentovaní jedinci a týmy, kteří mají potenciál 
zazářit na národní úrovni.
Naše sezóna zdaleka ještě nekončí. Při-
pravujeme se nyní na  MČR v  pohybových 
skladbách, které proběhne v  Brně 8. 6., kde 
vystoupí obě naše závodní skupiny. V  srpnu 
pak čeká děvčata letní příprava na novou se-
zónu. Věříme, že bude minimálně tak úspěšná 
jako ta letošní. Děvčatům se podařilo získat 
35 zlatých medailí, 9 stříbrných a  10 bron-
zových. Dá se říct, že jsme neodjeli z žádné 
soutěže s  prázdnou. Bonusem byla účast 
na  festivalu v Trnavě (17. 3. 2024), kde obě 
naše skladby získaly zlaté ocenění.

Nikol Tomíčková, trenérka SK Komárov
 gymnastika SK Komárov
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Činnost Sportovního klubu Komárov, z.s. je finančně podporována Národní sportovní agenturou, 
Moravskoslezským krajem, Statutárním městem Opava a městskou částí Opava-Komárov.

MUŽI (III. Třída sk. B)
NE 02.04.2023 15:30 Chvalíkovice – Komárov
NE 09.04.2023 15:00 Chlebičov „B“ – Komárov
NE 16.04.2023 16:00 Komárov – Suché Lazce
NE 23.04.2023 16:00 Služovice – Komárov
NE 30.04.2023 16:00 Komárov – Raduň
SO 06.05.2023 16:00 Dobroslavice – Komárov
NE 14.05.2023 16:30 Komárov – Pustá Polom „B“
SO 20.05.2023 17:00 Horní Lhota – Komárov
NE 28.05.2023 17:00 Komárov – Skřipov
NE 04.06.2023 17:00 Komárov – Háj ve Slezsku „B“
SO 10.06.2023 17:00 Opabrum – Komárov

DOROST (PŘEBOR dorostu sk. A)
SO 08.04.2023 15:30 Komárov – Chvalíkovice
SO 15.04.2023 16:00 Komárov – Oldřišov
SO 22.04.2023 13:45 Strahovice – Komárov
SO 29.04.2023 16:00 Komárov – Bohuslavice/Píšť
SO 06.05.2023 10:30 Háj ve Slezsku – Komárov
SO 13.05.2023 16:30 Komárov – Hať
NE 21.05.2023 14:30 Bolatice/Chuchelná – Komárov
SO 27.05.2023 17:00 Komárov – Hradec n. M.
NE 04.06.2023 14:45 Štěpánkovice – Komárov

STARŠÍ PŘÍPRAVKA (1+5 sk. B)
ÚT 11.04.2023 16:00 Komárov – Kylešovice „A“
ST 19.04.2023 16:30 Pustá Polom – Komárov
ÚT 25.04.2023 16:30 Komárov – Březová
ÚT 02.05.2023 16:30 Hradec n. M. – Komárov
ST 10.05.2023 17:00 Slavia Opava – Komárov
ÚT 16.05.2023 17:00 Komárov – Slavkov
PÁ 19.05.2023 17:00 Chvalíkovice – Komárov
ÚT 30.05.2023 17:00 Komárov – Raduň/Skřipov
ST 07.06.2023 16:30 SFC Opava „B“ – Komárov

Přijďte nám
 fandit!

20
22

/2
02

3

RO
ZP

IS
   

  Z
Á

PA
SŮ



34  |  ZPrAVoDAJ KomáreK   leden – červen 2024

První boxerská soutěž v Komárově
V  tělocvičně Základní školy 
v  Komárově se dne 18. květ-
na uskutečnila první boxerská 
soutěž České boxerské fede-
race. Tato soutěž byla orga-
nizována dvěma kluby – SK 
Komárov a  Bail Ostrava-Vít-
kovice. Pro tuto akci byl vyro-
ben firmou Bail nový boxerský 
ring, který byl před soutěží 
posvěcen místním farářem 
Adamem Małkem. Tento ring 
slouží dále k boxerským sou-
těžím. Přijelo zde 117 závodníků z celé České 
republiky a Polska. Za náš klub startovalo 5 
závodníků. Naši chlapci získali 2 výhry, 2 re-

mízy a 1 prohru. Akce se povedla a chtěli by-
chom ji uspořádat každoročně.

Martin Magera, trenér SK Komárov

SPORTOVNí KLUB

velký úspěch Komárovských 
boxerů na Mčr
Od 30. května do 2. června se v Kr-
nově uskutečnilo první Mistrovství 
české republiky, všech věkových 
kategorií, české federace boxu. 
Na  tomto mistrovství nám starto-
valo 5 závodníků – Samuel Krömer, 
Jáchym Ftáčník, Jonáš Ftáčník, Aleš 
Tengler a  Partik Vrbický. Startovat 
měl i Roman Cábel, ale bohužel se 
před soutěží zranil. Boxovat se zača-
lo formou vyřazovacích bojů ve čtvr-
tek. Tento den byl vyřazen z  bojů 
Jonáš Ftáčník z kategorie školní mlá-
dež ve váze do 56 kg a pro něj tato 
soutěž skončila. Ostatní závodníci postoupili 
do dalších dnů. V sobotu prohrál Aleš Tengler 
v kategorii kadet, ve váze do 66 kg a odvezl si 
bronzovou medaili. Ve  finálových nedělních 
bojích o zlatou medaili jsme měli 3 zástup-
ce. Samuel Krömer v kategorií školní mládež 
ve váze do 52 kg, Jáchym Ftáčník taktéž v ka-

tegorií školní mládež ve váze do 65 kg a Patrik 
Vrbický v kategorií Senior ve váze nad 92 kg si 
odváží stříbrné medaile a stávají se vicemistry 
České rebupliky ČFB. 
Všem boxerům děkuji za skvělou reprezenta-
ci našeho klubu SK Komárov.

Martin Magera, trenér SK Komárov
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Fotbalistům se na jaře dařilo
sezóna fotbalového klubu sK Komárov se v jarních měsících letošního roku nesla ve zna-
mení tvrdé práce, vzrušujících zápasů a konečně i sladkých úspěchů. Pojďme se společně 
podívat na to, jak jednotlivé kategorie klubu sK Komárov prožily jarní část sezóny a jaké 
úspěchy se jim podařilo dosáhnout. 

III.třída sk.b muži Z v r P s b

1. Komárov 22 17 2 3 61:28  53

2. Skřipov 22 14 3 5 66:39 45

3. Budišovice 22 11 5 6 80:49 38

4. Horní Lhota 23 11 5 7 66:57 38

5. Oldřišov "B" 22 11 4 7 66:50 37

6. Chvalíkovice 23 10 5 8 50:46 35

7. Služovice 22 9 5 8 49:28 32

8. Chlebičov "B" 22 8 7 7 60:43 31

9. Suché Lazce 22 9 4 9 47:34 31

10. Háj ve Slezsku "B" 22 7 5 10 64:47 26

11. Raduň 22 6 5 11 80:83 23

12. Dobroslavice 22 5 2 15 37:56 17

13. Opabrum 22 0 0 22 14:180 0 

Muži
Po  třech dlouhých letech se 
nám konečně podařilo vyma-
nit se z okovů nižších soutěží 
a postoupit do okresního pře-
boru! Tento úspěch není jen 
výsledkem náhody, ale tvrdé 
práce, obětavosti a nezlomné-
ho odhodlání každého hráče 
v našem týmu. Angažování no-
vého trenéra Martina Greipela 
bylo rozhodujícím krokem, 
který nám pomohl znovu najít 
cestu k úspěchu. Jeho vedení 
a motivace, společně s posíle-
ním týmu několika kvalitními 
hráči, nás nakonec dovedly 
k zaslouženému postupu. Teď 
můžeme s hrdostí říci, že jsme 
zpět tam, kam patříme!
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Dorost 
Jarní část sezóny pro naši 
dorostovou kategorii byla 
plná výzev, ale také radostí 
z  úspěchů. S  třemi prohra-
mi a  pěti vítězstvími jsme 
ukázali, že jsme schopni 
konkurovat a  vyhrávat. Tre-
néři David Thomas a  Pavel 
Lyko si zaslouží naše uznání 
za  jejich neúnavnou práci 
s  týmem a za  podporu, kte-
rou poskytli každému hráči. 
I  přes několik proher jsme 
viděli jasné zlepšení ve  hře 
a společně s hráči věříme, že 
nás čekají ještě větší úspě-
chy v nadcházející sezóně.

PŘebOr dorostu sk.a Z v r P s b

1. Štěpánkovice 16 13 1 2 50:9  40

2. Oldřišov 16 12 3 1 70:22 39

3. Chvalíkovice 16 8 2 6 40:36 26

4. Hať/Darkovice 16 8 2 6 38:43 26

5. Bohuslavice/Píšť 16 6 3 7 38:37 21

6. Háj ve Slezsku 16 5 2 9 53:48 17

7. Komárov 16 5 1 10 44:55 16

8. Hradec n. Mor. 16 4 1 11 35:59 13

9. Strahovice/Chuchelná 16 2 3 11 18:77 9 

Činnost Sportovního klubu Komárov, z.s. je finančně podporována Národní sportovní agenturou, 
Moravskoslezským krajem, Statutárním městem Opava a městskou částí Opava-Komárov.

MUŽI (III. Třída sk. B)
NE 02.04.2023 15:30 Chvalíkovice – Komárov
NE 09.04.2023 15:00 Chlebičov „B“ – Komárov
NE 16.04.2023 16:00 Komárov – Suché Lazce
NE 23.04.2023 16:00 Služovice – Komárov
NE 30.04.2023 16:00 Komárov – Raduň
SO 06.05.2023 16:00 Dobroslavice – Komárov
NE 14.05.2023 16:30 Komárov – Pustá Polom „B“
SO 20.05.2023 17:00 Horní Lhota – Komárov
NE 28.05.2023 17:00 Komárov – Skřipov
NE 04.06.2023 17:00 Komárov – Háj ve Slezsku „B“
SO 10.06.2023 17:00 Opabrum – Komárov

DOROST (PŘEBOR dorostu sk. A)
SO 08.04.2023 15:30 Komárov – Chvalíkovice
SO 15.04.2023 16:00 Komárov – Oldřišov
SO 22.04.2023 13:45 Strahovice – Komárov
SO 29.04.2023 16:00 Komárov – Bohuslavice/Píšť
SO 06.05.2023 10:30 Háj ve Slezsku – Komárov
SO 13.05.2023 16:30 Komárov – Hať
NE 21.05.2023 14:30 Bolatice/Chuchelná – Komárov
SO 27.05.2023 17:00 Komárov – Hradec n. M.
NE 04.06.2023 14:45 Štěpánkovice – Komárov

STARŠÍ PŘÍPRAVKA (1+5 sk. B)
ÚT 11.04.2023 16:00 Komárov – Kylešovice „A“
ST 19.04.2023 16:30 Pustá Polom – Komárov
ÚT 25.04.2023 16:30 Komárov – Březová
ÚT 02.05.2023 16:30 Hradec n. M. – Komárov
ST 10.05.2023 17:00 Slavia Opava – Komárov
ÚT 16.05.2023 17:00 Komárov – Slavkov
PÁ 19.05.2023 17:00 Chvalíkovice – Komárov
ÚT 30.05.2023 17:00 Komárov – Raduň/Skřipov
ST 07.06.2023 16:30 SFC Opava „B“ – Komárov

Přijďte nám
 fandit!
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Žáci 
Starší přípravka SK Komárov během jar-
ní části sezóny předvedla skvělé výkony. 
S  pouhými dvěma porážkami a  výrazným 
pokrokem ve  hře jsme potvrdili, že jsme 
tým s potenciálem a kvalitou. Velký dík pa-

tří hráčům za jejich tvrdou práci na trénin-
cích i v zápasech. Též nesmíme zapomenout 
na  rodiče, kteří svým neustálým povzbuzo-
váním a podporou pomáhají našim hráčům 
růst a vyvíjet se.

Minižáci
Kluci a holky v naší mini kategorii jsou na-
ším největším pokladem. Je úžasné sledovat 
jejich bezbřehou radost a nadšení, které pro 
fotbal mají. Pod vedením trenérů Michala 
Rádka a  Tomáše Kyjovského se každý tré-
nink mění v malé dobrodružství plné zábavy 
a učení se novým věcem. Jsme hrdí, že mů-
žeme být součástí jejich fotbalového vývoje 
a těšíme se na to, co budoucnost přinese.

Celkově jsme nadšeni z toho, co jsme dosáhli 
v jarní části sezóny. Je to výsledek tvrdé práce, 
obětavosti a vášně pro fotbal. Děkujeme všem 
hráčům, trenérům, rodičům a fanouškům za je-
jich podporu a těšíme se na to, co nám přinese 
nadcházející sezóna!

Pavel Lyko, trenér SK Komárov
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sběr železného šrotu a elektroodpadu
Dne 6.4.2024 sbor dobrovolných hasičů Opava – Komárov uskutečnil sběr železného šrotu 
a elektroodpadu.

Jelikož se tento sběr 
vždy konal na  pod-
zim, ale roku 2023 
se nemohl uskuteč-
nit, rozhodli jsme 
se pro sběr na  jaro 
2024 a bylo to poznat 
především na  elek-
troodpadu. Tohoto 
materiálu se opravdu 
posbíralo neskutečné 
množství a  zaplnili 
jsme s  ním veškeré 
prostory staré kotel-
ny.
Chtěl bych poděkovat všem občanům, kteří 
nachystali svůj nepotřebný materiál před svá 
obydlí k odvozu a tím podpořili místní hasiče.

Výdělek ze sběru použijeme na nákup materi-
álu a věcí pro naše malé hasiče.
Děkujeme.

Kamil Matyášek, velitel SDH Opava-Komárov 
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Poděkování
sbor Dobrovolných hasičů Opava – Komárov by chtěl touto cestou strašně moc poděkovat všem 
firmám, soukromým společnostem a lidem, kteří se podíleli na poskytnutí sponzorského daru 
nebo finanční podpoře na hasičské akci, která se uskutečnila v únoru 2024.

Adamec - ADRO s.r.o. 
Sdružení TOJA 
RKL Opava - spol. s r.o.  
SECURITY SUPPORT a.s. 
Kaštan - prodej servis půjčovna lyží 
Kovoobrábění – Dřizgevič 
Autodílna - Kukelka Michal 
Hasičská Vzájemná Pojišťovna 
Hornoslezská společnost 
STAZ s.r.o. - Dovozce krmiv pro psy a kočky 
Elbovi Opava 
pbcable – kabelová technika 
HUSAR Moravská galerie tepla 
Propark zahrada 
Česká Pošta depo 
Adamcová Bára 
Chalupovi Opava

Petr Štverka – Hasící technika
Večerkovi 
Gas - Servis
Akzo Nobel
Ostroj a.s
AVHB hydraulika s.r.o
POPAK s.r.o. Jan Kurka 
Vítovec Autodoprava - spedice Klatovy
Elektro Pavelek
Autocentrum Komárov 
BCC s.r.o - Průmyslové podlahy 
SERVIS a PRODEJ ČERPADEL
DAVATRANS
Tian DE kosmetika
Tiskárna Grafico s.r.o.
TOPSTEIN s.r.o. poctivý kámen
Staňkovi Opava




